

*Palestinian Center  
For Public Opinion*



المركز الفلسطيني  
لاستطلاع الرأي

**Poll No. 149**  
**2006**

**Date: 23 January**

Dear Madam,  
Dear Sir,

The Palestinian Center for Public Opinion (PCPO) is pleased to announce the results of poll no. 149, which is focusing on the knowledge of the Palestinians' tendencies and inclinations towards their favorite national list for the PLC - election. We hope that this survey will be of benefit to you, and please don't hesitate in sending us your comments.

If you wish to view the whole poll results, so all you need is to revert to our website: [www.pcpo.ps](http://www.pcpo.ps)

Assuring you our best services now and in future, we remain

Dr. Nabil Kukali  
Director of PCPO

**In the latest poll conducted on the eve of the Palestinian  
Legislative Council elections, prepared by Dr. Nabil Kukali:**

**(39.6%) Would vote for Fateh list in the proportional representation system.**

**(28.8%) Would vote for the list of "Change and Reform" (Hamas).**

**(7.7%) Would vote for the Independence List.**

**(7.2%) Would vote for the List of Alternative (coalition of DFLP, People's Party and "FIDA")**

## **Beit Sahour: Information Section**

In the latest poll prepared by **Dr. Nabil Kukali** and conducted by the Palestinian Center for Public Opinion (**PCPO**) in the period from **(18 – 21) January 2006**, i.e. few days before the election day, a random sample of (2389) Palestinian adults over 18 years was included, representing the various demographic models of the Palestinian society in the West Bank, including East Jerusalem, and Gaza Strip. “All interviews”, said **Dr. Kukali**, Director of PCPO, “took place on the basis of random choices of respondents’ homes, i.e. face to face. The choices were taken from a total of (208) election sites, from which (155) sites are located in the West Bank and (53) sites in Gaza Strip according to the distribution of the Central Election Committee. These election sites are randomly chosen by using the method of the simple random sample. These sites in turn were the beginning of the random sample choice made from that regions in accordance with PCPO’s long experienced methodology. The sampling error through-out the whole survey was found at ( $\pm 2.0\%$ ) at the (95%) confidence interval. The percentage of female respondents was (49.1%) whilst that of the male ones was (50.9%). He said the composition of the sample according to the residential area was as follows: (60.3%) West Bank, including East Jerusalem, and (39.7%) Gaza Strip.

**Dr. Kukali** pointed out that the “response to the poll question about the choice of one national list for the PLC election was conducted in a secret way. The respondents were asked to put a mark on the right side of the chosen list and to drop the “voting-sheet” into a closed box, specially designed for that purpose. Every respondent was requested to vote honestly in the same intent as he/she would do on Wednesday, January 25<sup>th</sup>, 2006. i.e. on the Election Day. The poll is said to be considered as pre-voting.”

**Mr. Elias Kukali**, a staff member of the Research & Studies Section at the PCPO, said that Fateh proportional list has obtained (37.3%) in the West Bank and (43.4%) in Gaza Strip, while Hams list scored (29.5%) in the West Bank and (27.8%) in Gaza Strip, the list of Independent Palestinian attained (8.5%) in the West Bank and (6.2%) in Gaza Strip, and The Alternative List (DFLP, People's Party, "FIDA") (Al Badeel) obtained the support of (5.6%) in the West Bank and (10.1%) in Gaza Strip.

**Elias Kukali** said, “The following figures would be the outcome for each of them”:

List	Gender		Total
	Male	Female	
<b>1. The Alternative List (DFLP, People's Party, "FIDA") ( Al Badeel)</b>	<b>7.5%</b>	<b>7.0%</b>	<b>7.2%</b>
<b>2. National Initiative List (Independent Palestine)</b>	<b>7.2%</b>	<b>8.1%</b>	<b>7.7%</b>
<b>3. List of Martyr Abu Ali Mustafa (PFLP)</b>	<b>4.5%</b>	<b>5.2%</b>	<b>4.9%</b>
<b>4. List of Martyr Abu El-Abbas (Palestinian Liberation Front)</b>	<b>0.6%</b>	<b>1.0%</b>	<b>0.8%</b>
<b>5. List of Freedom and Social Justice (Popular Struggle Front)</b>	<b>1.2%</b>	<b>0.4%</b>	<b>0.8%</b>
<b>6. List of Change and Reform ( Hamas)</b>	<b>27.5%</b>	<b>30.2%</b>	<b>28.8%</b>
<b>7. List of National Coalition for Justice and Democracy (Independent)</b>	<b>0.8%</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.8%</b>
<b>8. List of the Third Way (Independent), headed by Salam Fayyad and Hanan Ashrawi.</b>	<b>5.3%</b>	<b>4.1%</b>	<b>4.7%</b>
<b>9. List of Freedom and Independence (ArabPalestinian Front)</b>	<b>0.4%</b>	<b>0.9%</b>	<b>0.7%</b>
<b>10. List of Palestinian Justice (Independent)</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.8%</b>	<b>0.8%</b>
<b>11. List of the Palestinian National Liberation Movement (FATEH)</b>	<b>40.7%</b>	<b>38.3%</b>	<b>39.6%</b>
<b>12. A blank sheet</b>	<b>3.4%</b>	<b>3.2%</b>	<b>3.3%</b>

**The results of the poll where as follows:**

**1) Balloting at the next PLC-elections will be in two systems. Half of the seats for the constituencies (election of individuals), the other half for the proportional representation, which means voting for one list,**

**For which list you intend to vote in the proportional representation system?**

List	District		Total
	West Bank	Gaza Strip	
<b>1. The Alternative List (DFLP, People's Party, "FIDA") ( Al Badeel)</b>	<b>5.6%</b>	<b>10.1%</b>	<b>7.2%</b>
<b>2. National Initiative List</b>	<b>8.5%</b>	<b>6.2%</b>	<b>7.7%</b>

<b>(Independent Palestine)</b>			
<b>3. List of Martyr Abu Ali Mustafa (PFLP)</b>	<b>6.0%</b>	<b>2.9%</b>	<b>4.9%</b>
<b>4. List of Martyr Abu El-Abbas (Palestinian Liberation Front)</b>	<b>1.0%</b>	<b>0.5%</b>	<b>0.8%</b>
<b>5. List of Freedom and Social Justice (Popular Struggle Front)</b>	<b>0.9%</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.8%</b>
<b>6. List of Change and Reform (Hamass)</b>	<b>29.5%</b>	<b>27.8%</b>	<b>28.8%</b>
<b>7. List of National Coalition for Justice and Democracy (Independent)</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.8%</b>	<b>0.8%</b>
<b>8. List of the Third Way (Independent), headed by Salam Fayyad and Hanan Ashrawi.</b>	<b>3.8%</b>	<b>6.2%</b>	<b>4.7%</b>
<b>9. List of Freedom and Independence (ArabPalestinian Front)</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.7%</b>	<b>0.7%</b>
<b>10. List of Palestinian Justice (Independent)</b>	<b>1.1%</b>	<b>0.2%</b>	<b>0.8%</b>
<b>11. List of the Palestinian National Liberation Movement (FATEH)</b>	<b>37.3%</b>	<b>43.4%</b>	<b>39.6%</b>
<b>12. A blank sheet</b>	<b>5.0%</b>	<b>0.5%</b>	<b>3.3%</b>

**2) Distribution of the sample according to the rate of support attained by each of the national lists in all the governorates.**

<b>Governorates</b>	<b>List of the Palestinian National Liberation Movement (FATEH)</b>	<b>List of Change and Reform (Hamass)</b>	<b>National Initiative List (Independent Palestine)</b>	<b>The Alternative List (DFLP, People's Party, "FIDA") ( Al Badeel)</b>	<b>List of Martyr Abu Ali Mustafa (PFLP)</b>
<b>1. Jenin</b>	<b>7.1%</b>	<b>8.7%</b>	<b>4.9%</b>	<b>5.2%</b>	<b>10.3%</b>
<b>2. Nablus</b>	<b>9.1%</b>	<b>9.9%</b>	<b>16.4%</b>	<b>9.8%</b>	<b>12.1%</b>
<b>3. Ramallah</b>	<b>7.6%</b>	<b>8.6%</b>	<b>10.9%</b>	<b>4.6%</b>	<b>14.7%</b>
<b>4. Bethlehem</b>	<b>5.3%</b>	<b>4.9%</b>	<b>3.8%</b>	<b>4.6%</b>	<b>5.2%</b>
<b>5. Jerusalem</b>	<b>3.4%</b>	<b>3.6%</b>	<b>4.4%</b>	<b>2.3%</b>	<b>4.3%</b>
<b>6. Hebron</b>	<b>14.0%</b>	<b>14.4%</b>	<b>15.8%</b>	<b>11.6%</b>	<b>12.1%</b>
<b>7. Jericho</b>	<b>1.3%</b>	<b>1.0%</b>	<b>1.1%</b>	<b>0.6%</b>	<b>1.7%</b>
<b>8. Tulkarem</b>	<b>5.5%</b>	<b>6.2%</b>	<b>5.5%</b>	<b>4.6%</b>	<b>8.6%</b>
<b>9. Tubas</b>	<b>1.9%</b>	<b>2.3%</b>	<b>1.6%</b>	<b>1.2%</b>	<b>1.7%</b>
<b>10. Qalqilia</b>	<b>2.3%</b>	<b>2.5%</b>	<b>2.2%</b>	<b>1.7%</b>	<b>3.4%</b>
<b>11. Salfit</b>	<b>2.0%</b>	<b>2.3%</b>	<b>3.3%</b>	<b>2.3%</b>	<b>3.4%</b>
<b>12. Gaza City</b>	<b>11.2%</b>	<b>16.1%</b>	<b>7.7%</b>	<b>16.2%</b>	<b>8.6%</b>
<b>13. North Gaza</b>	<b>6.2%</b>	<b>7.0%</b>	<b>12.6%</b>	<b>11.6%</b>	<b>2.6%</b>
<b>14. Deir El</b>	<b>7.4%</b>	<b>3.0%</b>	<b>1.6%</b>	<b>8.1%</b>	<b>5.2%</b>

<b>Balah</b>					
<b>15. Khan Yonis</b>	<b>10.6%</b>	<b>5.1%</b>	<b>2.7%</b>	<b>6.4%</b>	<b>2.6%</b>
<b>16. Rafah</b>	<b>5.1%</b>	<b>4.4%</b>	<b>5.5%</b>	<b>9.2%</b>	<b>3.4%</b>
<b>Total</b>	<b>100%</b>	<b>100%</b>	<b>100%</b>	<b>100%</b>	<b>100%</b>

### 3) Distribution of the sample among the governorates.

<b>Governorates</b>	<b>Total</b>
<b>1. Jenin</b>	<b>7.6%</b>
<b>2. Nablus</b>	<b>10.0%</b>
<b>3. Ramallah</b>	<b>8.4%</b>
<b>4. Bethlehem</b>	<b>4.8%</b>
<b>5. Jerusalem</b>	<b>3.8%</b>
<b>6. Hebron</b>	<b>14.0%</b>
<b>7. Jericho</b>	<b>1.3%</b>
<b>8. Tulkarem</b>	<b>5.8%</b>
<b>9. Tubas</b>	<b>2.1%</b>
<b>10. Qalqilia</b>	<b>2.6%</b>
<b>11. Salfit</b>	<b>2.7%</b>
<b>12. Gaza City</b>	<b>12.3%</b>
<b>13. North Gaza</b>	<b>7.2%</b>
<b>14. Deir El – Balah</b>	<b>5.3%</b>
<b>15. Khan Yonis</b>	<b>7.4%</b>
<b>16. Rafah</b>	<b>4.9%</b>

**Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali**

**Tel: 00970 2 277 4846, Telfax: 00970 2 277 2034**

**Mobile: 00972 547 216 643 / 00970 599 726 878**

**P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine**

**Email: [kukali@p-ol.com](mailto:kukali@p-ol.com)**

**Website: [www.pcpo.ps](http://www.pcpo.ps)**

Poll No. 149

Date: 23  
January 2006

في آخر استطلاع أجرى قبل موعد إجراء انتخابات المجلس التشريعي الفلسطيني  
أعدّه الدكتور نبيل كوكالي:

(39.6%) سيصوتون لقائمة فتح في نظام التمثيل النسبي.

(28.8%) سيصوتون لقائمة التغيير و الإصلاح (حماس).

(7.7%) سيصوتون للقائمة المستقلة.

(7.2%) سيصوتون لقائمة البديل (تحالف الديمقراطية، و حزب الشعب، و فدا).

بيت ساحور:

في أحدث استطلاع للرأي أعدّه الدكتور نبيل كوكالي و نشره المركز الفلسطيني لاستطلاع الرأي (PCPO)، و تم تنفيذه خلال الفترة (18 – 21) كانون الثاني 2006، أي قبل انتخابات المجلس التشريعي ببضعة أيام، و قد شمل عينة عشوائية حجمها (2389) شخصاً ممن سجلوا في سجل الناخبين و يمثلون نماذج سكانية من الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية و قطاع غزة فوق سن 18 عاماً، جاء فيه أن القائمة النسبية لحركة فتح حصلت على التأييد الأكبر حيث وصلت نسبتها إلى (39.6%)، يليها في المرتبة الثانية قائمة حركة حماس وحصلت على (28.8%)، أما المرتبة الثالثة و الرابعة فقد حصلت عليها على التوالي كل من القائمة المستقلة و قائمة البديل (تحالف الجبهة الديمقراطية لتحرير فلسطين، حزب الشعب، فدا)، (7.7%)، (7.2%)، أما قائمة الشهيد أبو على مصطفى فقد حصلت على المرتبة الخامسة، يليها قائمة الطريق الثالث.

و صرح الدكتور نبيل كوكالي مدير المركز أنه تم إجراء كافة المقابلات في هذا الاستطلاع داخل البيوت التي تم اختيارها عشوائياً. و قد تم اختيارها من (208) موقع انتخابي منها (155) موقعاً في الضفة الغربية و (53) موقعاً في قطاع غزة وفقاً لتقسيم لجنة الانتخابات المركزية، و قد تم اختيار هذه المراكز عشوائياً. و قد اعتبرت هذه المواقع كبدائية لاختيار العينة العشوائية في تلك المناطق وفقاً لمنهجية علمية متبعة في المركز. و كانت نسبة هامش الخطأ في هذا الاستطلاع  $(\pm 2.0\%)$  عند مستوى ثقة (95%)، و نسبة الإناث اللواتي شاركن في هذا الاستطلاع بلغت (49.1%)، في حين بلغت نسبة الذكور (50.9%). و أن توزيع العينة بالنسبة إلى منطقة السكن كانت على النحو التالي: (63.1%) الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية، (36.9%) من قطاع غزة.

وأشار الدكتور كوكالي أن الإجابة على سؤال اختيار إحدى قوائم الوطن قد تم بطريقة سرية و طلب من المستطلعين وضع إشارة على يمين القائمة التي سيختارونها و ثم وضعها في صندوق مغلق صمم خصيصاً لهذا الغرض بحيث طلب من المبحوث الاختيار بصدق و أمانة و طبق الأصل كما سيدلي به عند الإدلاء بصوته في صندوق الاقتراع يوم الأربعاء 2006/1/25، أي بعبارة أخرى أنه تصويت قبلي.

و قال الياس كوكالي من قسم الأبحاث و الدراسات أن القائمة النسبية لحركة فتح حصلت على تأييد نسبتها (37.3%) في الضفة الغربية و (43.4%) في قطاع غزة، و قائمة حركة حماس حصلت على (29.5%) في الضفة الغربية و (27.8%) في قطاع غزة، و حصلت قائمة فلسطين المستقلة (8.5%) في الضفة الغربية و (6.2%) في قطاع غزة، اما قائمة البديل حيث حصلت على نسبة تأييد (5.6%) في الضفة الغربية و (10.1%) في قطاع غزة. وأضاف الياس كوكالي أن قائمة فتح حصلت على تأييد (40.7%) من الذكور و (38.3%) من الإناث، أما قائمة التغيير و الإصلاح (حماس) فقد حصلت على تأييد (27.5%) من الذكور و (30.2%) من الإناث، و قائمة فلسطين المستقلة فقد حصلت على تأييد (7.2%) من الذكور و (8.1%) من الإناث، أما قائمة البديل (تحالف الديمقراطية، و حزب الشعب، و فدا و مستقلين) فقد حصلت على تأييد (7.5%) من الذكور و (7.0%) من الإناث.

### تأييد القوائم الانتخابية

و جواباً على سؤال " لأي قائمة ستصوت / ين في نظام التمثيل النسبي لاختيار 66 مقعداً " ؟ لقد تم ترتيب القوائم حسب أقدميه تسجيل كل منها في سجل الترشيح. و كانت النتيجة على النحو التالي: (7.2%) قائمة البديل (الجبهة الديمقراطية لتحرير فلسطين، حزب الشعب، فدا)، (7.7%) قائمة المبادرة الوطنية (فلسطين المستقلة)، (4.9%) قائمة الشهيد أبو علي مصطفى (الجبهة الشعبية لتحرير فلسطين)، (0.8%) قائمة الشهيد أبو العباس (جبهة التحرير الفلسطينية)، (0.8%) قائمة الحرية و العدالة الاجتماعية (جبهة النضال الشعبي)، (28.8%) قائمة التغيير و الإصلاح (حركة حماس)، (0.8%) قائمة الائتلاف الوطني للعدالة و الديمقراطية "وعد" (مستقلة)، (4.7%) قائمة الطريق الثالث (مستقلة) (سلام فياض و حنان عشراوي)، (0.7%) قائمة الحرية و الاستقلال (الجبهة العربية الفلسطينية)، (0.8%) قائمة العدالة الفلسطينية (مستقلة)، (39.6%) قائمة حركة التحرير الوطني الفلسطيني (فتح)، (3.3%) ورقة بيضاء.

### توزيع العينة بالنسبة لتأييد للقوائم في كل المحافظات

المحافظة	قائمة حركة التحرير الوطني الفلسطيني (فتح)	قائمة التغيير و الإصلاح (حماس)	قائمة المبادرة الوطنية (فلسطين المستقلة)	قائمة البديل (الجبهة الديمقراطية لتحرير فلسطين، حزب الشعب، فدا)	قائمة الشهيد أبو علي مصطفى (الجبهة الشعبية لتحرير فلسطين)
1. جنين	7.1%	8.7%	4.9%	5.2%	10.3%
2. نابلس	9.1%	9.9%	16.4%	9.8%	12.1%
3. رام الله	7.6%	8.6%	10.9%	4.6%	14.7%
4. بيت لحم	5.3%	4.9%	3.8%	4.6%	5.2%
5. القدس	3.4%	3.6%	4.4%	2.3%	4.3%
6. الخليل	14.0%	14.4%	15.8%	11.6%	12.1%

%1.7	%0.6	%1.1	%1.0	%1.3	7. أريحا
%8.6	%4.6	%5.5	%6.2	%5.5	8. طولكرم
%1.7	%1.2	%1.6	%2.3	%1.9	9. طوباس
%3.4	%1.7	%2.2	%2.5	%2.3	10. قلقيلية
%3.4	%2.3	%3.3	%2.3	%2.0	11. سلفيت
%8.6	%16.2	%7.7	%16.1	%11.2	12. غزة المدينة
%2.6	%11.6	%12.6	%7.0	%6.2	13. شمال غزة
%5.2	%8.1	%1.6	%3.0	%7.4	14. دير البلح
%2.6	%6.4	%2.7	%5.1	%10.6	15. خان يونس
%3.4	%9.2	%5.5	%4.4	%5.1	16. رفح
%100	%100	%100	%100	%100	المجموع

**Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali**

**Tel: 00970 2 277 4846, Fax: 00970 2 277 4892**

**Mobile: 00972 547 216 643 / 00970 599 726 878**

**P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine**

**Email: [kukali@p-ol.com](mailto:kukali@p-ol.com)**

**Website: [www.pcpo.ps](http://www.pcpo.ps)**